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Voksen skole 

 

Driftsstyret 
 

 

Referat fra møte 13. februar 2023 
 

Tilstede: 

Foreldrerepresentanter: 

Axel Emil Roll (leder) 

Anne Marie Rabe Galtung (leder av FAU) 

 

Ansattrepresentanter: 

Mona Hellwege 

 

Politiske representanter: 

Tanja Lund (SV) 

Finn Yngve Engnæs (H) 

Knut Frederik Horn (MDG) 

 

Fra skolen: 

Camilla Torsæter (rektor og DS´ sekretær) 

Per Olav Lystrup (ass. rektor og referent) 

 

I tillegg møtte: 

Natalija Protosevicha (undervisningsinspektør og AKS-leder) 

 

Fravær:  

Karin Bjørndalen  

 

 

Saksliste:  

Sak 10/23: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Godkjent 

 

Sak 11/23: Godkjenning av referat fra 18.01.23 

Godkjent 

 

Sak 3/23: Oppfølgingssaker tidligere møter: 

 

- Sak 38/22: Sykefravær. Sykefraværsstatistikk 

▪ Det ble konkludert med at dette ikke var nødvendig å ta opp på hvert møte. 

▪ Camilla orienterte om at det er overvekt av unge som er syke, og at det bl.a. 

har vært flere langtidssyk emeldte med hjernerystelse, beinbrudd, 

krystallsyke.  

▪ Forebygger sykefravær ved å ha FMT–kurs (Forebygging – Mestring – 

Trygging) for alle på Pluss. Dette er kurs i forebygging av hendelser, ikke 

reparering. «Hvordan griper vi inn dersom vold / utagering inntreffer?»   
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▪ Det sosiale er viktig for å holde assistentene godt inkludert og motivert. 

Sosiale aktiviteter gjelder derfor for hele personalet.  

 

Tatt til orientering. 

 

- Sak 40/22: Åpningstider AKS ordinær skole/Pluss 

Saken ble meldt inn høsten 2022 av foresatte på Pluss med påstand om at avvikende 

åpningstider mellom AKS og AKS Pluss er diskriminerende. Driftsstyret besluttet på møtet 

7. november 2022 «at skolen lager et forslag med justeringer som tas opp i FAU og 

deretter Driftsstyret – med begrunnelser for alternativene». Skolen v/ Natalija (AKS) har 

på denne bakgrunn presentert følgende forslag på vegne av ledelsen: 

 

For å finne et likeverdig AKS-tilbud for alle elever innenfor skolens økonomiske rammer, 

ser skolen pr. nå kun ett realistisk alternativ; det er en felles åpningstid fra 07.30 til 

16.45.  

Det vil si at åpningstiden for AKS i ordinær skole reduseres med 15 minutter, og økes 

med 15+15 minutter (morgen og ettermiddag) for AKS Pluss.  

Dersom åpningstiden for AKS Pluss og AKS ordinær skole begge skal være fra kl 07.30 til 

kl 17.00, vil det koste skolen ca kr 860.000,- pr.år i forbindelse med at stillingsprosenten 

må økes fra 40 % til 53 % for assistenter på Pluss. Dette er midler skolen pr. i dag ikke 

har. 

 

Etter Natalijas innlegg kom det frem mange innspill uten at det ble fattet et endelig 

vedtak: 

 

- Anne Marie: FAUs stormøte 9. februar diskuterte saken. Det er flere som støtter 

likhetsprinsippet og som ønsker at likhetsprinsippet skal stå sterkt, og som ser 

behovet for økt åpningstid på AKS Pluss. Det ble i møtet og kommentert at Pluss-

elever har helt andre og ressurskrevende behov enn andre elever, og at det aldri vil 

bli likt, ref. eks. Bemanningsnorm.  

 

FAU-leders innstilling og Pluss-foreldres innstilling til Driftsstyret ble lest i FAU-stormøtet, 

og gjengitt i dette Driftsstyremøtet. Innstillingene er gjengitt i FAU-referatet, og Driftsstyret 

anmodes om å lese dette.  

 

- Camilla presiserte at sammenlignet med andre skoler i Oslo, er det mange skoler i 

som har dårligere tilbud enn Voksen ift ordinær skole.  

- Finn Yngve: Hvor mange vil benytte seg av det justerte tilbudet på Pluss, og vil det 

økonomiske aspektet forbli som i dag ved å justere som Natalija sier 

innledningsvis? 

Svar: Slik det ser ut nå, vil det kun være et fåtall elever på Pluss som vil benytte 

seg av tilbudet frem til 16.45. Det økonomiske forblir som i dag. 

- Anne Marie: Mange vil bli berørt ved en eventuell reduksjon av åpningstiden på 

AKS ordinær. Dette gjelder særlig aleneforsørgere, men også foreldre som er 

ansatt i helsevesenet med turnusarbeid og butikkansatte. Man må heller ikke 

glemme at elever med særskilte behov, men som ikke har fått plass på 

spesialskole, også kan bli negativt berørt i denne saken dersom åpningstiden på 

AKS ordinær blir redusert.  

- Knut Frederik la stor vekt på at Pluss må få et tilbud som ikke diskriminerer Pluss 

ift. ordinær skole. 

Svar: Med det fremlagte forslaget fra skolen vil det bli det samme tilbudet for AKS 

Pluss som AKS ordinær skole.  
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- Camilla har vært i kontakt med juridisk avd. i UDE, og de trenger tiden frem til 

onsdag for å kunne komme med et svar på hvorvidt midler kan fordeles mellom 

skolens delbudsjetter. Hun stilte da spørsmål om man skal vente til et svar 

foreligger, og evt. også sende ut en Forms-undersøkelse til foresatte på Voksen 

skole?    

- Anne Marie: Vedr. spørreundersøkelse, hvordan skal skolen sikre at de aller 

svakeste og de med språkutfordringer skal forstå viktigheten av å svare på denne 

undersøkelsen? 

- Tanja: Vi politikere må jobbe for mer penger inn til skolen, slik at det beste for 

elevene ikke stoppes av skolens økonomiske rammer. 

- Anne Marie: Dersom Driftsstyret lander på å redusere i åpningstiden til AKS 

ordinær, er det likevel mulig å differensiere mellom 1./2. trinn og 3./4. trinn, for å 

skåne de aller minste? På 3. og 4. trinn benyttes i større grad «gå hjem selv»-

avtaler.   

 

Konklusjon:  

Driftsstyret ønsker nødvendige fakta presentert før endelig beslutning fattes; herunder, 

men ikke begrenset til:  

1) tilbakemelding fra juridisk avdeling i Utdanningsetaten.  

2) Behovsavklaring gjennom en spørreundersøkelse til berørte foresatte: Driftsstyret 

formulerer spørsmål til en spørreundersøkelse som sendes ut til foresatte slik at svar kan 

medtas i den endelige vurderingen. 

 

- Sak 4/23: Strategisk plan – skolen legger frem måltall 

Målttall ikke klare, utsettes til senere møte. 

 

 

 

- Sak 6/23: Trygt, godt og inkluderende læringsmiljø 

Status for skolens bruk av Aktivitetsplaner og evt. større hendelser relatert til 

aktivitetsplikten. 

 

Det er samme antall aktivitetsplaner nå som på forrige møte i januar, intet nytt å melde 

forøvrig.  

 

Tatt til orientering. 

 

 

 

-Sak 7/23: Gjennomgang av resultater fra undersøkelser og kartlegginger høstsemesteret 

(elevundersøkelsen, NP, stat.kartleggingsprøver) 

Nasjonale prøver på 5. trinn:  

Veldig gode resultater i lesing, regning og engelsk 

Skolen vil ha litt ekstra fokus på engelsk for å se hva man kan gjøre for å bli enda bedre i 

faget. 

Voksen skole ligger godt over snittet på nivå 3, og under snittet på nivå 1, sammenlignet 

med nasjonalt- og Oslo nivå. 

   

Elevundersøkelsen: 

▪ Alle resultatene ligger ute tilgjengelig for alle.  

▪ Camilla presenterer et utvalg av resultatene, og presiserte at skolen ikke er 

fornøyd med resultatene, og at de jevnt over er dårligere enn det man kan godta. 

Ad
do

 S
ig

n 
id

en
tif

ik
as

jo
ns

nu
m

m
er

: 8
5f

66
b2

5-
07

52
-4

9f
6-

ba
31

-1
d2

2e
bd

ec
54

9



 

  

 

▪ Skolens ledelse og trinnene analyserer resultatene, og vil sette i verk tiltak for å 

bedre situasjonen. 

▪ Situasjonen på de 3 trinnene som har deltatt i undersøkelsen har hatt et ulikt 

høstsemester: 

➢ 5. trinn – det er flere kontaktlærere med lange sykemeldinger (ikke 

arbeidsrelatert) 

➢ 6. trinn – stabil lærerdekning  

➢ 7. trinn – har ikke gode resultater. Det er veldig høye mobbetall (19%). Det 

har vært en positiv utvikling fra da undersøkelsen ble gjennomført og frem 

til nå. Det vil bli satt i verk ytterligere tiltak, og ny undersøkelse vurderes for 

å få et ferskt resultat – i løpet av mars.    

▪ Finn Yngve ønsker å sammenligne våre resultater med resultatene på 

naboskolene, og utviklingen på landsbasis over år. 

Svar: Skolens ledelse følger opp dette. 

▪ I samarbeid med FAU skal skolens ledelse jobbe med å invitere til et allmøte med 

politi / Utadrettet ungdomsteam. Et spørreskjema til foresatte på 7. trinn skal også 

sendes ut. 

▪ På spørsmål om rutiner ved overgang fra Voksen skole til Hovseter ungdomsskole, 

ble det orientert om at det gjennomføres overføringsmøter på våren, samt 

orientering på foreldremøtene på 7. trinn. Skolen mener dette fungerer godt. 

▪ "Tiltaksplan med behov for tettere oppfølging" – skolen har laget en firepunkts 

trafikklysmodell - se vedlegg. 

 

Tatt til orientering. 

 

 

-Sak 8/23: Siste nytt fra skolen 

Camilla sender ut sammenlignbare budsjettall som besluttet på forrige møte. 

 

Tatt til orientering. 

 

 

-Sak 9/23: Siste nytt fra AKS 

Anne Marie er nå formelt valgt til ny FAU-leder og det er også valgt vara til DS fra 

foreldrerepresentantene; Anne A. Thorseng.   

 

Tatt til orientering. 
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Natalija Protosevicha (undervisningsinspektør og AKS-leder) 
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Saksliste:  


Sak 10/23: Godkjenning av innkalling og saksliste 


Godkjent 


 


Sak 11/23: Godkjenning av referat fra 18.01.23 


Godkjent 


 


Sak 3/23: Oppfølgingssaker tidligere møter: 


 


- Sak 38/22: Sykefravær. Sykefraværsstatistikk 


▪ Det ble konkludert med at dette ikke var nødvendig å ta opp på hvert møte. 


▪ Camilla orienterte om at det er overvekt av unge som er syke, og at det bl.a. 


har vært flere langtidssyk emeldte med hjernerystelse, beinbrudd, 


krystallsyke.  


▪ Forebygger sykefravær ved å ha FMT–kurs (Forebygging – Mestring – 


Trygging) for alle på Pluss. Dette er kurs i forebygging av hendelser, ikke 


reparering. «Hvordan griper vi inn dersom vold / utagering inntreffer?»   







 


  


 


▪ Det sosiale er viktig for å holde assistentene godt inkludert og motivert. 


Sosiale aktiviteter gjelder derfor for hele personalet.  


 


Tatt til orientering. 


 


- Sak 40/22: Åpningstider AKS ordinær skole/Pluss 


Saken ble meldt inn høsten 2022 av foresatte på Pluss med påstand om at avvikende 


åpningstider mellom AKS og AKS Pluss er diskriminerende. Driftsstyret besluttet på møtet 


7. november 2022 «at skolen lager et forslag med justeringer som tas opp i FAU og 


deretter Driftsstyret – med begrunnelser for alternativene». Skolen v/ Natalija (AKS) har 


på denne bakgrunn presentert følgende forslag på vegne av ledelsen: 


 


For å finne et likeverdig AKS-tilbud for alle elever innenfor skolens økonomiske rammer, 


ser skolen pr. nå kun ett realistisk alternativ; det er en felles åpningstid fra 07.30 til 


16.45.  


Det vil si at åpningstiden for AKS i ordinær skole reduseres med 15 minutter, og økes 


med 15+15 minutter (morgen og ettermiddag) for AKS Pluss.  


Dersom åpningstiden for AKS Pluss og AKS ordinær skole begge skal være fra kl 07.30 til 


kl 17.00, vil det koste skolen ca kr 860.000,- pr.år i forbindelse med at stillingsprosenten 


må økes fra 40 % til 53 % for assistenter på Pluss. Dette er midler skolen pr. i dag ikke 


har. 


 


Etter Natalijas innlegg kom det frem mange innspill uten at det ble fattet et endelig 


vedtak: 


 


- Anne Marie: FAUs stormøte 9. februar diskuterte saken. Det er flere som støtter 


likhetsprinsippet og som ønsker at likhetsprinsippet skal stå sterkt, og som ser 


behovet for økt åpningstid på AKS Pluss. Det ble i møtet og kommentert at Pluss-


elever har helt andre og ressurskrevende behov enn andre elever, og at det aldri vil 


bli likt, ref. eks. Bemanningsnorm.  


 


FAU-leders innstilling og Pluss-foreldres innstilling til Driftsstyret ble lest i FAU-stormøtet, 


og gjengitt i dette Driftsstyremøtet. Innstillingene er gjengitt i FAU-referatet, og Driftsstyret 


anmodes om å lese dette.  


 


- Camilla presiserte at sammenlignet med andre skoler i Oslo, er det mange skoler i 


som har dårligere tilbud enn Voksen ift ordinær skole.  


- Finn Yngve: Hvor mange vil benytte seg av det justerte tilbudet på Pluss, og vil det 


økonomiske aspektet forbli som i dag ved å justere som Natalija sier 


innledningsvis? 


Svar: Slik det ser ut nå, vil det kun være et fåtall elever på Pluss som vil benytte 


seg av tilbudet frem til 16.45. Det økonomiske forblir som i dag. 


- Anne Marie: Mange vil bli berørt ved en eventuell reduksjon av åpningstiden på 


AKS ordinær. Dette gjelder særlig aleneforsørgere, men også foreldre som er 


ansatt i helsevesenet med turnusarbeid og butikkansatte. Man må heller ikke 


glemme at elever med særskilte behov, men som ikke har fått plass på 


spesialskole, også kan bli negativt berørt i denne saken dersom åpningstiden på 


AKS ordinær blir redusert.  


- Knut Frederik la stor vekt på at Pluss må få et tilbud som ikke diskriminerer Pluss 


ift. ordinær skole. 


Svar: Med det fremlagte forslaget fra skolen vil det bli det samme tilbudet for AKS 


Pluss som AKS ordinær skole.  







 


  


 


- Camilla har vært i kontakt med juridisk avd. i UDE, og de trenger tiden frem til 


onsdag for å kunne komme med et svar på hvorvidt midler kan fordeles mellom 


skolens delbudsjetter. Hun stilte da spørsmål om man skal vente til et svar 


foreligger, og evt. også sende ut en Forms-undersøkelse til foresatte på Voksen 


skole?    


- Anne Marie: Vedr. spørreundersøkelse, hvordan skal skolen sikre at de aller 


svakeste og de med språkutfordringer skal forstå viktigheten av å svare på denne 


undersøkelsen? 


- Tanja: Vi politikere må jobbe for mer penger inn til skolen, slik at det beste for 


elevene ikke stoppes av skolens økonomiske rammer. 


- Anne Marie: Dersom Driftsstyret lander på å redusere i åpningstiden til AKS 


ordinær, er det likevel mulig å differensiere mellom 1./2. trinn og 3./4. trinn, for å 


skåne de aller minste? På 3. og 4. trinn benyttes i større grad «gå hjem selv»-


avtaler.   


 


Konklusjon:  


Driftsstyret ønsker nødvendige fakta presentert før endelig beslutning fattes; herunder, 


men ikke begrenset til:  


1) tilbakemelding fra juridisk avdeling i Utdanningsetaten.  


2) Behovsavklaring gjennom en spørreundersøkelse til berørte foresatte: Driftsstyret 


formulerer spørsmål til en spørreundersøkelse som sendes ut til foresatte slik at svar kan 


medtas i den endelige vurderingen. 


 


- Sak 4/23: Strategisk plan – skolen legger frem måltall 


Målttall ikke klare, utsettes til senere møte. 


 


 


 


- Sak 6/23: Trygt, godt og inkluderende læringsmiljø 


Status for skolens bruk av Aktivitetsplaner og evt. større hendelser relatert til 


aktivitetsplikten. 


 


Det er samme antall aktivitetsplaner nå som på forrige møte i januar, intet nytt å melde 


forøvrig.  


 


Tatt til orientering. 


 


 


 


-Sak 7/23: Gjennomgang av resultater fra undersøkelser og kartlegginger høstsemesteret 


(elevundersøkelsen, NP, stat.kartleggingsprøver) 


Nasjonale prøver på 5. trinn:  


Veldig gode resultater i lesing, regning og engelsk 


Skolen vil ha litt ekstra fokus på engelsk for å se hva man kan gjøre for å bli enda bedre i 


faget. 


Voksen skole ligger godt over snittet på nivå 3, og under snittet på nivå 1, sammenlignet 


med nasjonalt- og Oslo nivå. 


   


Elevundersøkelsen: 


▪ Alle resultatene ligger ute tilgjengelig for alle.  


▪ Camilla presenterer et utvalg av resultatene, og presiserte at skolen ikke er 


fornøyd med resultatene, og at de jevnt over er dårligere enn det man kan godta. 







 


  


 


▪ Skolens ledelse og trinnene analyserer resultatene, og vil sette i verk tiltak for å 


bedre situasjonen. 


▪ Situasjonen på de 3 trinnene som har deltatt i undersøkelsen har hatt et ulikt 


høstsemester: 


➢ 5. trinn – det er flere kontaktlærere med lange sykemeldinger (ikke 


arbeidsrelatert) 


➢ 6. trinn – stabil lærerdekning  


➢ 7. trinn – har ikke gode resultater. Det er veldig høye mobbetall (19%). Det 


har vært en positiv utvikling fra da undersøkelsen ble gjennomført og frem 


til nå. Det vil bli satt i verk ytterligere tiltak, og ny undersøkelse vurderes for 


å få et ferskt resultat – i løpet av mars.    


▪ Finn Yngve ønsker å sammenligne våre resultater med resultatene på 


naboskolene, og utviklingen på landsbasis over år. 


Svar: Skolens ledelse følger opp dette. 


▪ I samarbeid med FAU skal skolens ledelse jobbe med å invitere til et allmøte med 


politi / Utadrettet ungdomsteam. Et spørreskjema til foresatte på 7. trinn skal også 


sendes ut. 


▪ På spørsmål om rutiner ved overgang fra Voksen skole til Hovseter ungdomsskole, 


ble det orientert om at det gjennomføres overføringsmøter på våren, samt 


orientering på foreldremøtene på 7. trinn. Skolen mener dette fungerer godt. 


▪ "Tiltaksplan med behov for tettere oppfølging" – skolen har laget en firepunkts 


trafikklysmodell - se vedlegg. 


 


Tatt til orientering. 


 


 


-Sak 8/23: Siste nytt fra skolen 


Camilla sender ut sammenlignbare budsjettall som besluttet på forrige møte. 


 


Tatt til orientering. 


 


 


-Sak 9/23: Siste nytt fra AKS 


Anne Marie er nå formelt valgt til ny FAU-leder og det er også valgt vara til DS fra 


foreldrerepresentantene; Anne A. Thorseng.   


 


Tatt til orientering. 
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